
Motion: Gör gruppbudgetar offentliga 
Från Lars van der Nat 
 
UMS har ett dokument över verkstadsgruppers utgifter, både förbrukningsmaterial och 
nyinvesteringar. I nuläget har ungefär 15-20 personer utöver styrelsen access till 
dokumentet. Om dokumentet blir tillgängligt till alla föreningens medlemmar kan fler granska 
att de gemsamma pengarna används väl och rättvist. Dessutom är det lättare för fler 
medlemmar att hjälpa till med inköp när de redan har access till dokumentet där inköp 
bokförs. 
 
Efter en kort granskning av dokumentet märks det att 5 av 12 arbetsgrupper har negativa 
summor kvar i sina budgetar, ofta tusentals kronor. Sammanlagt −37 156,98 kr. Det blir inte 
bättre av att ”budgeten” är tänkt som en pott med pengar, inte en uppskattning av vad det 
ska kosta. 
 
Förslag A: 
Att gruppbudgetar dokumentet görs tillgängligt för alla föreningens medlemmar. 
 
Förslag B: 
Att Styrelsen ger tillägg till de negativa grupperna, så de hamnar på noll. 
 
Förslag C: 
Att Styrelsen sätter stopp för köp när budgeten(potten) är slut. 
 
 

Styrelsens svar 
 
Styrelsen tackar för motionen, som belyser några av de svårigheter vi har haft på sista tiden 
med att hålla kontakt med grupperna. Det är mycket bra att se att en medlem bryr sig om när 
saker inte fungerar, och påtalar det. Vi tror dock att det som behövs är att jobba på att följa 
upp gruppernas ekonomi, så att grupperna kan använda sin budget (eller sin tilldelade pott 
av pengar) mer likt hur vi hade avsett när vi inrättade det nuvarande systemet. 
 
Styrelsen avråder dock från att göra budgetdokumentet offentligt för hela föreningen, 
eftersom det innehåller personuppgifter, uppgifter om enskilda medlemmars insatser och 
personliga utlägg. Att göra dokumentet offentligt skulle kräva en arbetsinsats för att maskera 
sådana uppgifter, och det är onödigt arbete. Däremot vore det bra att göra den totala 
summan tillgänglig, så att alla medlemmar kan se hur mycket varje verkstad lägger ut på 
inventarier och förbrukningsmaterial. Styrelsen arbetar på att hitta en praktisk lösning på hur 
detta kan göras, och om någon medlem vill engagera sig i att implementera detta är det 
mycket välkommet. 
 



Styrelsens förslag är därför att årsmötet rösta nej till förslag A. I stället upprättar vi en 
offentligt tillgänglig löpande uppdatering av hur ansvarsgrupperna ligger till ekonomiskt. 
 
Vad gäller förslag B och C vill vi förtydliga att själva avsikten med att kalla dokumentet för 
“Gruppbudgetar” var att grupperna ska betrakta den tilldelade summan (kassan) som den 
mängd pengar de har tillgängligt att använda till investeringar. (Förbrukningsmaterial räknas 
inte in utan kan fritt köpas in när det behövs.) När en grupp vill investera mer än den 
tilldelade mängden pengar ska den gå till styrelsen och lägga fram sitt förslag, och sedan 
lägger styrelsen till pengar där det behövs – men har också möjlighet att säga stopp om 
pengar inte finns i föreningen. Att den här rutinen inte har följts är helt och hållet ett misstag 
och måste ses som styrelsens ansvar. Där har vi misslyckats och får helt enkelt göra bättre. 
Grupperna har också styrelsens förtroende att agera självständigt, men behöver också 
hjälpa till genom att återkoppla till styrelsen löpande.  
 
Styrelsens förslag är därför att årsmötet röstar ja till förslag B och C. Samtidigt vill vi 
understryka att detta inte innebär något nytt utan en återgång till hur det borde fungera. 
 
Styrelsen uppmanar redan sedan tidigare varje arbetsgrupp att utse en samordnare av 
något slag, som ansvarar för att de personer som behöver ha tillgång till budgetdokumentet 
får det. 
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